

Referat fra skolebestyrelsesmøde onsdag den 23.9 2021 kl. 18.00-20.00.

Mødet afholdes i konferencen ved kontoret.

Der er bestilt smørrebrød til mødet.

Deltagere: Henrik Jørgensen, Betina Ingerslev, Henrik Rasmussen, Tanja Aasted, Lennert Heerwagen, Tine Lausen, Camilla Kruse, Anette Martin, Esben Munch, Freja Daugård Simonsen, Jens Peter Fisker

Afbud: Christian Bruun-Andersen

Punkt 1	Godkendelse af referat fra SKB August Referatet blev godkendt
Punkt 2	Siden sidst. Orientering fra formanden. Orientering vedrørende lille skolegård: Det er kommet en afklaring fra rådhuset, som betyder at der asfalteres – formentlig i efteråret.
Punkt 3	Orientering om arbejde med team og organisering Der har været afholdt lærermøde august og i september. Empiri er blevet indsamlet og ledelsen har derefter været på seminar. Skolen er i gang med en lettere omstrukturering, så vi fremover er mere forankret i årgangsteams, og årgangsteams er så forandret i trin: Indskoling, mellemtrin og udskoling. Med det følger også at der er rykket lidt rundt i ledelsens opgaver, så Gitte fremover er nærmeste leder for SFO, børnehaveklasser og M1. JPF er nærmeste for 1., 2. og 3. klasse – Christian for 4.,5.6. klasse og Line for 7.,8.,9.klasse. Det slår først igennem fra næste skoleår, men vi er så småt i gang med omstruktureringen. Vi har rettet et stærkere fokus på at teamets opgave er centreret omkring skolens kerneopgave. Lærerne har en primær tilknytning til et årgangsteam. Rammen for teamsamarbejde videreudvikles, men på nuværende tidspunkt er besluttet at der er skemalagt ét ugentligt teammøde, hvor ledelsen deltager. Der er blevet præsenteret principper for teamdannelse.

	<p>Næste skridt er at skabe teamets opgavebeskrivelse.</p> <p>Der er nu defineret en kerneopgave for alle ansatte på Mosedeskolen. Den er defineret som: "På Mosedeskolen arbejder vi med det enkelte barns læring, trivsel og dannelse i fællesskaber"</p>
Punkt 4	<p>Tilbage melding vedrørende mobilpolitik</p> <p>Der har været afholdt lærermøde for Opgaven var at indsamle synspunkter fra personalet vedrørende brug af mobiler. Pointer:</p> <ul style="list-style-type: none">• Den enkelte lærer søger selv at kunne definere rammer og regler. Indsamling af telefoner osv.• Der er stor forskel i forhold til brugen af mobiltelefon set i et aldersperspektiv.• Svært at lave en generel regelstruktur for dette.• Spørgsmål vedrørende forsikringsdel, hvis skolen opbevarer? (ikke afklaret?) <p>Skolens udviklingsgruppe har været til FUS (Fælles udviklingsseminar), hvor digital dannelse var en af overskrifterne. Udviklingsgruppen vil meget gerne starte et arbejde med at lave en generel politik og handleplan for digital dannelse på Mosedeskolen.</p> <p>Herunder er der en stor del af mobilspørgsmål involveret, så vi foreslår at udviklingsgruppen senere på året vil fremlægge tankerne for skolebestyrelsen.</p> <p>Et oplæg fra to forskere gav nogle meget tankevækkende pointer omkring børn og unges digitale kultur.</p> <p>Skolebestyrelsen ønsker at der arbejdes på et princip om digital dannelse, og at der afholdes et møde mellem udviklingsgruppen og skolebestyrelsen for at igangsætte arbejdet med princippet.</p>
Punkt 5	<p>Kontaktforældre</p> <p>Arbejdsgruppen fremlagde arbejdet. Der skal laves et seminar, hvor der fås feedback de forskellige implicerede. Der bliver lavet et spørgeskema.</p> <p>Målet er at lave en drejebog for kontaktforældre arbejdet.</p> <p>Der skal laves spørgsmål til</p> <ol style="list-style-type: none">1. kontaktforældre

	<p>2. personale 3. forældre 4. skolebestyrelse/ledelse</p> <p>Der afholdes opfølgende møde i SBs kontaktforældregruppe for at kvalificere indholdet.</p> <p>Christian laver google-undersøgelse. Herudover har kontoret materiale fra sidste kontaktforældremøde, som kan benyttes til udformningen.</p>
Punkt 6	<p>Skole og Forældre årsmøde</p> <p>- Er der nogen der kan deltage; 19./20. november</p>
Punkt 7	<p>Kort nyt:</p> <p>a. Eleverne.</p> <p>Der er afholdt elevrådsmøder, og der er talt om forskellige ønsker: Vandposter – en café til indskoling og mellemtrin – en slikautomat. Ønsker om at der oftere bliver hentet bolde fra taget. Ønske om flere aktivitetsdage og flere gårdvagter. Det har været koldt i nogle klasselokaler og varmt i andre. Renere toiletter, dørmåtter, bordtennisborde ved torvet.</p> <p>De forskellige ønsker blev drøftet, og skolens ledelse arbejder i samarbejde med elevrådet om de forskellige tiltag.</p> <p>Det blev besluttet at skolebestyrelsen indkøber et bordtennisbord til torvet for maksimalt halvdelen af pengene i Guldfonden</p> <p>b. Skolebestyrelsen.</p> <p>Til næste møde ønskes en evaluering af elevfotos Ønske fra forældrene på 6.årgang i forhold til ensrette parkeringspladsen for at lette trafikken om morgenen, samt om at få klippet hækken. Christian har kontaktet forvaltningen om dette.</p> <p>Tanja ønsker at blive indkaldt til elevrådsmøde. Der er ønske om at de forskellige forældrerepræsentanter tilknyttes årgange, så de har mulighed for at deltage på fælles forældremøder. Formanden følger op til næste møde.</p> <p>Der ønskes at tale om vikarforbruget på et kommende møde med en oversigt over vikarforbruget.</p>

	<p>c. Medarbejderne.</p> <p>CA orienterede om et politisk møde om folkeskolen.</p> <p>d. Ledelsen; herunder byggeri og økonomi.</p> <p>Byggeri: Vi håber på at kunne holde indvielse/reception den 28.oktober kl. 14 – og vil gerne se hele skolebestyrelsen. Vi har lige haft mangelgennemgang på 80% af det byggede, og der er ganske få ting som skal oprettes.</p> <p>Udenfor byggeprojektet er der dog en lang række problematikker som vi skal arbejde videre med efterfølgende.</p> <p>LØB er lagt ned af fravær – det betyder at vores administrative hjælp ift. Økonomi, personaleadministration er noget presset for tiden. Der er også kommet et nyt budgetopfølgningssystem, som endnu ikke er ordentligt i drift, hvorfor der er svært at have helt styr på de økonomiske nøgletal for tiden. Kommunen forudser et fælles merforbrug, som gør at vi samlet set gerne skal holde budgetterne.</p>
Punkt 8	<p>Eventuelt</p> <p>Kort drøftelse af køleskabe</p>

D: Dialog B: Beslutning O: Orientering

Punkter til kommende møder
Evaluering af elevfotos
Vikarer – en orientering om forbruget og den aktuelle situation

Med venlig hilsen

Formand Henrik Jørgensen Souschef Jens Peter Fisker (referant)